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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 7. marts 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 188 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Mette Bock (LA).

Spørgsmål 188:

”Vil ministeren oplyse, hvorfor det fortsat er nødvendigt med et gebyr for særlig kontrol 
af kosttilskudsbranchen?”

Svar:

I forbindelse med Fødevareforlig 2.0 er det besluttet at styrke kontrollen med 
kosttilskud, herunder kontrollen af salget af kosttilskud på internettet. Forligsparterne 
var endvidere enige om, at den styrkede kontrol skulle finansieres af erhvervet ved 
indhentning af gebyrindtægter på 3,2 mio. kr. årligt.

Gebyret finansierer blandt andet produktsikkerhedskontrol af minimum 100 
kosttilskudsprodukter årligt og internetkontrol, som er rettet mod danske hjemmesider.

Både kontrol af produktsikkerheden og internetkontrol af kosttilskud har givet anledning 
til en række fund af farlige produkter, hvilket har medført påbud og bøder mv. 

Det er på den baggrund min vurdering, at den gebyrfinansierede indsats også i de 
kommende år vil have sin berettigelse. 
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